

2023 同济大学“美美与共话未来”线上中文研习营 (14 天)

2023 年 1 月 29 日-2 月 11 日

2023 Tongji University “Share the Future Together” Online Winter Camp for Chinese Studies (14 days)

January 29, 2023 - February 11, 2023

项目特色 Attractive Points

- 1、优秀汉语教师利用长城汉语智慧云平台进行授课，互动多样，资源丰富，有效提升学生听说读写能力；
- 2、国际中文教育专业研究生进行课后汉语辅导，和学员开展文化交流；
- 3、文化专题讲座内容丰富，异步自由选修；
- 4、云参观带你多角度了解中国、上海、同济大学；
- 5、完成培训任务者可获得电子结业证书，表现特别优异者将获得优秀证书。

1. Excellent Chinese teachers use the Great Wall Chinese Smart Learning platform for teaching, which is interactive and rich in resources, effectively improving students' listening, speaking, reading and writing abilities;
2. Chinese students of MTCSOL provide after-school Chinese tutorship and carry out cultural exchanges with you;
3. Cultural lectures are rich in content and asynchronous free electives;
4. Online tour shows you about China, Shanghai and Tongji University from multiple perspectives;
5. Those who have completed the training task can obtain a digital graduation certificate. Students with outstanding performance will get excellent certificates.

课程介绍 (共计 60 课时) Courses introduction (60 class hours in total)

1. 汉语课程 (直播) (40 课时) Chinese Language Course (Live) (40 class hours)

该课程实施小班直播教学。根据学生汉语水平等级分班 (零起点、初级、中级、高级)，设适合亚洲、美洲、大洋洲同学的上午班和适合欧洲、非洲同学的下午班。每班都有国际中文教育专业研究生担任助教，利用“长城汉语智慧云平台”，为学生打造“沉浸式”汉语学习环境。

This course implements small-class live teaching. The students are divided into classes according to their Chinese level (Chinese from zero, elementary, intermediate, and advanced). The morning class is suitable for students from Asia, America, and Oceania, and the afternoon class is suitable for students from Europe and Africa. Each class

has Chinese students of MTC SOL as teaching assistants and uses the "Great Wall Chinese Smart Learning Platform" to create an "immersive" Chinese learning environment for students.

2. 文化专题讲座 (12 课时) Chinese Cultural Lectures (12 class hours)

不同的文化如何交流? 如何互鉴? 如何美美与共? 我们的讲座将带你发现传统中国的美, 看到当代中国的美, 了解中国文化与外国文化交流的历史, 思考未来我们如何合作。讲座以录播形式在“汉语桥”团组在线体验平台上展示, 随时随地可以观看。

How do different cultures communicate? How to learn from each other? How to share the beautiful future with others? Our lectures will lead you to discover the beauty of traditional China, see the beauty of contemporary China, understand the history of Chinese culture and foreign cultural exchanges, and think about how we can cooperate in the future. The lecture is displayed on the Chinese Bridge Delegation Online in the form of recording and broadcasting, which can be viewed anytime and anywhere.

3. 云参观 (直播) (8 课时) Travel online (Live) (8 class hours)

以全新的导览方式, 带领带大家云游中国, 更为立体、全面地了解中国。

With a new way of guided tours, to present a true, multi-dimensional and panoramic view of China.

为了帮助大家更好地完成学习, 我们设计精美的“学习手册”, 指导大家使用相关软件、平台, 布置学习任务, 会根据出勤、日常表现以及学习任务的完成情况授予证书。

In order to help you better complete your study, we designed a beautiful "study manual" to guide you to use relevant software and platforms, assign learning tasks, and grant certificates based on attendance, daily performance and completion of learning tasks.

日程 schedule

上午班 (Morning Class)

序号 No.	日期 Date	星期 Week	北京时间 Beijing time	授课内容 Content	授课方式 Teaching Form
1	2022/1/29	星期日	15:00-17:00	开营式 Opening ceremony 新生引导课 Guidance course	直播 live

				云参观 1: 同济校园 Tongji Campus	直播 live
2	2023/1/30 Jan.30	星期一 Mon.	9:00-12:00	综合汉语 Chinese Class	直播 live
3	2023/1/31 Jan.31	星期二 Tue.	9:00-12:00	综合汉语 Chinese Class	直播 live
			13:30-14:30	云参观 2: 人民广场	直播 live
4	2023/2/1 Feb. 1	星期三 Wed.	9:00-12:00	综合汉语 Chinese Class	直播 live
5	2023/2/2 Feb. 2	星期四 Thur.	9:00-12:00	综合汉语 Chinese Class	直播 live
			13:30-14:30	云参观 3: 新天地	直播 live
6	2023/2/3 Feb. 3	星期五 Fri.	9:00-12:00	综合汉语 Chinese Class	直播 live
7	2023/2/4 Feb. 4	星期六 Sat.	9:00-12:00	综合汉语 Chinese Class	直播 live
8	2023/2/5 Feb.5	星期日 Sun.	15:00-16:00	元宵特别活动	直播 live
9	2023/2/6 Feb. 6	星期一 Mon.	9:00-12:00	综合汉语 Chinese Class	直播 live
10	2023/2/7 Feb. 7	星期二 Tue.	9:00-12:00	综合汉语 Chinese Class	直播 live
			13:30-14:30	云参观 4: 世博新貌	直播 live
11	2023/2/8 Feb.8	星期三 Wed.	9:00-12:00	综合汉语 Chinese Class	直播 live
12	2023/2/9 Feb.9	星期四 Thur.	9:00-12:00	综合汉语 Chinese Class	直播 live
			13:30-14:30	云参观 5: 上海之巅	直播 live
13	2023/2/10 Feb.10	星期五 Fri.		完成小组任务 Complete group tasks	
14	2023/2/11 Feb.11	星期六	15:00-16:00	结业仪式 Closing ceremony	直播 live

下午班 (Afternoon Class)

序号 No.	日期 Date	星期 Week	北京时间 Beijing time	授课内容 Content	授课方式 Teaching Form
1	2022/1/29	星期日	15:00-17:00	开营式 Opening ceremony 新生引导课 Guidance course	直播 live
				云参观 1: 同济校园 Tongji Campus	直播 live
2	2023/1/30 Jan.30	星期一 Mon.	15:00-18:00	综合汉语 Chinese Class	直播 live
3	2023/1/31 Jan.31	星期二 Tue.	13:30-14:30	云参观 2: 人民广场	直播 live
			15:00-18:00	综合汉语 Chinese Class	直播 live
4	2023/2/1 Feb. 1	星期三 Wed.	15:00-18:00	综合汉语 Chinese Class	直播 live
5	2023/2/2 Feb. 2	星期四 Thur.	13:30-14:30	云参观 3: 新天地	直播 live
			15:00-18:00	综合汉语 Chinese Class	直播 live
6	2023/2/3 Feb. 3	星期五 Fri.	15:00-18:00	综合汉语 Chinese Class	直播 live
7	2023/2/4 Feb. 4	星期六 Sat.	15:00-18:00	综合汉语 Chinese Class	直播 live
8	2023/2/5 Feb.5	星期日 Sun.	15:00-16:00	元宵特别活动	直播 live
9	2023/2/6 Feb. 6	星期一 Mon.	15:00-18:00	综合汉语 Chinese Class	直播 live
10	2023/2/7 Feb. 7	星期二 Tue.	13:30-14:30	云参观 4: 世博新貌	直播 live
			15:00-18:00	综合汉语 Chinese Class	直播 live
11	2023/2/8 Feb.8	星期三 Wed.	15:00-18:00	综合汉语 Chinese Class	直播 live
12	2023/2/9 Feb.9	星期四 Thur.	13:30-14:30	云参观 5: 上海之巅	直播 live
			15:00-18:00	综合汉语 Chinese Class	直播 live
13	2023/2/10 Feb.10	星期五 Fri.		完成小组任务	

14	2023/2/11 Feb.11	星期六	15:00-16:00	结业仪式	直播 live
----	---------------------	-----	-------------	------	------------

报名注意事项 Notes for registration

报名对象: 年满 16 周岁; 非中国籍; 同济大学合作孔院、兄弟院校学生、教师或工作人员, 及有意申请来同济大学学习的学生。

This program is open to 16-year-old or above non-Chinese citizens, including students, faculty members, and staff from the cooperative schools of Tongji University, and students who are interested in studying with Tongji University.

报名截止时间: 北京时间 2023 年 1 月 10 日

Deadline for Registration: January 10, 2023 (Beijing Time)

由于班级容量有限, 我们会在 1 月 16 日发送报名反馈邮件, 告诉你是否被录取。

Due to the limited class capacity, we will send an enrollment feedback email on January 16 to tell you whether you are accepted.

报名费及学费: 免费

Registration & Tuition Fees: **Free of charge**

请扫二维码填写报名信息表 Please scan the QR code to fill out the Registration Form



或点击下面的链接报名 Or click the following link to register::

<https://www.wjx.cn/vm/w8Epopn.aspx>

If you have any questions, please contact iss@tongji.edu.cn

